
 Protokół Nr XV/16  
z obrad XV Sesji Rady Gminy Stargard  

odbytej dnia 26 lutego 2016 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XV Sesji 
Rady Gminy Stargard  i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Krzysztof  Judek  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciele prasy lokalnej. 
W obradach sesji uczestniczył również mieszkaniec gminy. 
Przewodniczący rady zgłosił wniosek formalny na prośbę Wójta Gminy  dotyczący zmiany 
porządku obrad sesji poprzez wycofanie projektu uchwały tj. pkt 4 . Podjęcie uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych 
i Urządzeń kanalizacyjnych na terenie gminy Stargard na lata 2016-2018 
Wójt Gminy uzasadniając wycofanie projektu uchwały poinformował, że wpłynęło pismo 
Wodociągów Zachodniopomorskich o wprowadzenie zmiany do planu, a zmiana dotyczyła 
budowy oczyszczalni ścieków w Pęzinie i tutaj wójt zapoznał radnych z treścią pisma  i  
poinformował ,że na następny miesiąc będzie przygotowany nowy projekt uchwały. 
Wobec powyższego przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych na sali podczas głosownia  15 głosami ”za” , „przeciw” 
0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , przyjęła wniosek dotyczący zmiany porządku obrad sesji. 
 Porządek obrad XV sesji Rady Gminy  jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 
terminie sesji przedstawiał się następująco :  
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XIV z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
   29 stycznia 2016 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
   zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Sowno  
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji  
   Urządzeń Wodociągowych  i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie gminy Stargard na lata  
   2016-2018  
5.Podjęcie uchwały w sprawie  zaopiniowania zmiany rzeczywistej liczby mieszkańców dla  
   aglomeracji Stargard  
6.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
   nieruchomości stanowiącej własność gminy 
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7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy  
   nieruchomości stanowiących własność gminy  
8.Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający  
   się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników    
   bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Stargard  
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
10.Informacja Wójta Gminy o stanie budynków w tym budynków OSP i mieszkań  
     komunalnych w gminie 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
11.Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
12.Ocena wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2015 r. w porównaniu do  
     analogicznego okresu 2014 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
13.Analiza wykorzystanych środków przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego w 2015  
      roku  
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
14.Sprawozdanie za 2015 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na  
     poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę  
     Stargard  
     Sprawozdanie przedstawi Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski  
15.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
16.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
17.Odpowiedź na interpelacje radnych 
18.Wolne wnioski i zapytania  
19.Sprawy różne  
20.Ustalenie terminu następnej sesji  
21.Zamknięcie obrad sesji 
Następnie przewodniczący rady  odczytał porządek obrad XV sesji Rady Gminy Stargard 
uwzględniający przyjęty wniosek o zmianę porządku i poddał pod głosowanie. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy wstrzymujące się „ 0”  przyjęła porządek obrad XV sesji Rady Gminy 
Stargard.  
Porządek obrad według, którego rada obradowała przedstawiał się następująco: 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XIV z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 
   29 stycznia 2016 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
   zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Sowno  
4.Podjęcie uchwały w sprawie  zaopiniowania zmiany rzeczywistej liczby mieszkańców dla  
   aglomeracji Stargard  
5.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
   nieruchomości stanowiącej własność gminy 
6.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy  
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   nieruchomości stanowiących własność gminy  
7.Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający  
   się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników    
   bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Stargard  
8.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
9.Informacja Wójta Gminy o stanie budynków w tym budynków OSP i mieszkań  
     komunalnych w gminie 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
10.Ocena działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
11.Ocena wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2015 r. w porównaniu do  
     analogicznego okresu 2014 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
12.Analiza wykorzystanych środków przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego w 2015  
      roku  
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
13.Sprawozdanie za 2015 r. z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na  
     poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę  
     Stargard  
     Sprawozdanie przedstawi Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski  
14.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
15.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
16.Odpowiedź na interpelacje radnych 
17.Wolne wnioski i zapytania  
18.Sprawy różne  
19.Ustalenie terminu następnej sesji  
20.Zamknięcie obrad sesji 
Protokół nr XIV/16 z obrad sesji Rady Gminy Stargard  odbytej w dniu  29 stycznia 2016 
roku został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”) bez odczytywania. 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Przewodniczący rady poinformował, że wpłynęły dwie  interpelacje złożone przez radnych, a 
następnie zapoznał radnych z  treścią pierwszej interpelacji radnego Macieja Lipki i 
interpelacją drugą złożoną przez Macieja Lipkę i Jarosława Korneta.  
Przewodniczący przypomniał, że z godnie z przepisami   przekaże interpelacje do Wójta 
Gminy, celem udzielenia pisemnej odpowiedzi. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XV/98/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Sowno. 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę nr XV/98/16  w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w obrębie ewidencyjnym Sowno, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Ad.4 
Podjęcie uchwały nr XV/99/16 w sprawie zaopiniowania zmiany równoważnej liczby 
mieszkańców dla aglomeracji Stargard. 
Przewodniczący rady poinformował, o zmianie słowa  „ rzeczywistej” na słowo 
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„ równoważnej „ zarówno w treści nazwy projektu uchwały jak również w §1, a następnie 
przewodniczący odczytał projekt uchwały używając słowa „ równoważnej „ . 
Rada gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ‘za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XV/99/16  w sprawie 
zaopiniowania zmiany równoważnej liczby mieszkańców dla aglomeracji Stargard, która 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XV/100/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XV/100/16   w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr XV/101/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się” 0 podjęła uchwałę Nr XV/101/16 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XV/102/16 w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 
terenie gminy Stargard. 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XV/102/16 w sprawie 
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Stargard, która stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XV/103/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Przewodniczący rady powiedział, że do tego projektu uchwały zostały zgłoszone dwa wnioski 
jedne wniosek Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu i wniosek 
Przewodniczącego Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Pana Jarosława Korneta, a 
następnie je odczytał :  
 
Wniosek Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu : 
Przenieść środki w wysokości 76 000 zł z zadania – budowa przyłącza kanalizacyjnego do 
działki w Tychowie,  na zadanie „ opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej  
rozbudowy Szkoły Podstawowej w Strachocinie „ . 
 
Wniosek Przewodniczącego Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Pana Jarosława 
Korneta  
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Przenieść środki w wysokości 80 000 zł z zadania „ budowa chodnika przy drodze gminnej w 
Strachocinie” na zadanie „ naprawa drogi w Poczerninie, która została uszkodzona podczas 
usuwania lodu w sezonie 2010/2011 z wycieku wody z odwadniania świetlicy „ .   
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
uzasadniając wniosek komisji powiedziała, że komisja na posiedzeniu dyskutowała nad 
inwestycją w Tychowie i uznała, że skoro planowana  inwestycja wymieniona w projekcie 
uchwały  może być  realizowana jednocześnie z  inwestycją główną, to   stąd wniosek komisji 
o przeniesienie środków na opracowanie dokumentacji na rozbudowę szkoły w Strachocinie i 
tutaj przypomniała, że w budżecie na opracowanie dokumentacji jest zapisane 30 tys. zł,  a 
razem po uwzględnieniu wniosku będzie 106 tys zł i  będzie można rozpocząć prace 
przetargowe i ubiegać się o środki unijne.  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  Jarosław Kornet uzasadniając 
swój wniosek powiedział, że przeniesienie środków zaproponował z pewnym bólem, jednak 
sprawa drogi w Poczerninie  jest to jak najbardziej  wniosek  uzasadniony, bo  odcinek drogi 
jest mocno uszkodzony. 
Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek odnosząc się do wniosku Radnego Jarosława 
Korneta powiedziała, że dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej jest ich dużo i są to drogi w 
gorszym stanie, niż ta w Poczernienie, a inwestycja w Strachocinie jest też ważna. 
Przewodnicząca zaproponowała, aby te środki przenieść na drogi i niech komisja gospodarki 
rozpatrzy potrzeby remontowe dróg i to  te najpilniejsze. 
Przewodniczący komisji Jarosław Kornet powiedział, że w Poczerninie inwestycja nie została 
dokończona w postaci odwodnienia tej drogi  i jest to niedopatrzenie Urzędu Gminy, poprzez 
złe odwodnienie. 
Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek powiedziała, że komisja przy najbliższym wyjeździe 
w teren rozpatrzy tą sprawę dokładnie. 
Przewodniczący komisji Jarosław Kornet odpowiedział, że komisja we wcześniejszym 
wyjeździe  stwierdziła uszkodzenie tej drogi  i to, że cała  droga wymaga remontu.  
Radny Józef Tracz odnosząc się do inwestycji budowy świetlicy w Tychowie przypomniał ,że 
w grudniu wnioskiem realizacja tego zadania  została przesunięta na rok następny, po to żeby 
się upewnić czy nie znajdą się środki unijne. Ruszyły środki unijne na lata 2014-2020 i  
właśnie ta inwestycja wpisuje się do realizacji  z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
gdzie zwrot środków to około 63,63 % i byłaby to kwota około 700 tys zł do zwrotu, które 
można by było przeznaczyć na te inwestycje , które najbardziej nas bolą.  Odnosząc się do 
wniosku komisji radny powiedział, że prowadzenie tej inwestycji z inwestycją główną 
pozwoli na to, że gmina nie starci środków , a jeżeli odliczy się zwrot 63,63 % to zyska się 
około 45 tys. zł.  
Przesunięcie tych środków na rozbudowę szkoły w Strachocinie jest jak najbardziej zasadne , 
szkoły to priorytet i należy zachować ich kolejność w realizacji. Tutaj jak najbardziej należy 
przesunąć te środki powiedział radny i dodał, że o to Radę prosi.   
Przewodniczący komisji Jarosław Kornet skierował pytanie do Wójta, jakie byłyby koszty 
naprawy odcinka około 100 – 120 m. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w tej chwili nie odpowie, a ewentualnie po ogłoszonej 
przerwie. Kolejno wójt powiedział ,że nie może się zgodzić, że droga została uszkodzona 
przez zaniedbania  Gminy i przypomniał jakie były wtedy warunki atmosferyczne, że był  lód  
na drodze. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że chodziło mu o to, że nie zostało dokończone  
odwodnienie. 
Radny Maciej Lipka odniósł się do kwoty 80 tys. zł  na naprawę drogi w Poczernienie, a 
następnie powiedział o propozycji postawienia dodatkowych punktów świetlny w  
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miejscowości Żarowo wskazując ich lokalizację zaznaczają,  że jest to bardzo duża 
miejscowość i zaproponował, aby część tej kwoty przeznaczyć na opracowanie dokumentacji 
dodatkowych punktów oświetlenia w miejscowości Żarowo. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedział, że potrzeb jest bardzo 
dużo, a tutaj należy podjąć decyzję i przegłosować.   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedziała,że pragnie podziękować radnemu 
Panu Józefowi Traczowi za sformułowanie, że świetlica w Tychowie jest niezbędna, a   
ubiegając się o środki należy mieć opracowaną dokumentację, a taka jest opracowana. 
Przewodniczący poinformował ,że w sprawie wniosku odnośnie 76 tys. zł to podczas  
głosowania się wstrzyma, ponieważ dotyczy to Tychowa, ale szkoła w Strachocinie jest 
najważniejsza, a droga w Poczerninie też jest ważna, ale osobiście uważam, że remont ze 
środków zapisanych na drogi w budżecie gminy, a środki zapisane na budowę chodnika przy 
drodze gminnej powinny zostać. 
 Następnie przewodniczący rady przystąpił do głosowania nad wnioskami i tak w pierwszej 
kolejności odczytał wniosek Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu, a 
mianowicie: 
Przenieść środki w wysokości 76 000 zł z zadania – budowa przyłącza kanalizacyjnego do 
działki w Tychowie,  na zadanie „ opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej  
rozbudowy Szkoły Podstawowej w Strachocinie „ . 
 
Radny Mariusz Klewin zwrócił uwagę na  ważność dokumentacji, bo w planie jest Szkoła 
Podstawowa w Sownie, potem Szkoła Podstawowa Grzędzice, aby ten dokument nie stracił 
ważności.   
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła w/w wniosek . 
Kolejno Przewodniczący Rady  Gminy odczytał wniosek Przewodniczącego Komisji 
Socjalno-Porządkowej i Oświaty Pana Jarosława Korneta i poddał pod głosowanie: 
 
Przenieść środki w wysokości 80 000 zł z zadania „ budowa chodnika przy drodze gminnej w 
Strachocinie” na zadanie „ naprawa drogi w Poczerninie, która została uszkodzona podczas 
usuwania lodu w sezonie 2010/2011 z wycieku wody z odwadniania świetlicy „   
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 5 głosami „za”, 8 
głosami  „przeciw”  i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ nie przyjęła w/w wniosku. 
 
Przewodniczący rady po przeprowadzeniu głosowania nad wnioskami przystąpił do 
głosowania nad projektem uchwały Nr XV/103/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r. 
z uwzględnieniem przyjętego przez radę wniosku. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za” , 
1 głosie” przeciw” i 1 głosie „ wstrzymującym się „ podjęła uchwałę Nr XV/103/16 w 
sprawie zmian budżetu gminy na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Ad.9 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odnosząc się do tematu tj . Informacji Wójta Gminy o stanie budynków w tym budynków 
OSP i mieszkań komunalnych w gminie, odczytała protokół z wyjazdu komisji w dniu 22 
lutego 2016 r.  w teren, celem oceny stanu budynków OSP. 
Powiedziała przewodnicząca komisji, że wiele budynków wymaga remontu, a prośba 
członków komisji do Wójta Gminy, aby doprowadzić do lepszego stan tych budynków 
poprzez drobne remonty jak np. wymiana okien. 
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Radny Maciej Lipka podziękował Wójtowi za remont dachu na remizie i powiedział ,że jest 
wilgoć na ścianach i budynek niszczeje, należy przeprowadzić odwodnienie budynku remizy 
jak również  budynku w którym mieści się  świetlica wiejska – duża sala. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że chciałby się odnieść do odczuć strażaków, które wynikały 
podczas rozmów, mówili o tym,  że sami często pozyskujemy środki,  a nawet własne  wydają 
na załatwienie drobnych spraw,  a my ich  nie wspieramy- dodał radny.  
Kolejno radny powiedział o niesprawnej instalacji elektrycznej i braku z tym możliwości  
utrzymania  temperatury wody w zbiorniku samochodu, jednostka OSP Grzędzice jest 
wyłączona z sytemu. Zasadne byłoby powiedział radny, aby Ochotnicze Straże Pożarne na 
terenie gminy wspierać i aby nie było tak, że komisja wraca za rok i stwierdza, że nic nie 
zrobiono.   
Radny Mariusz Sikorski powiedział jak przedstawia się sytuacja z instalacją elektryczną 
remizy OSP w Grzędzicach, gdzie jak powiedział radny są wiszące kontakty, a strażacy od 
dawna proszą o wymianę instalacji elektrycznej. Jednostka OSP Grzędzice została wycofana 
z systemu, bo samochód nie może utrzymać wody przy ujemnych temperaturach, należy 
pomóc straży, bo strażacy inaczej zrezygnują ze społecznej działalności. 
Radny Maciej Lipka powiedział, że należy kontynuować tradycje Ochotniczych Straży 
Pożarnych na terenie gminy. 
Wójt Gminy odnosząc się do  wcześniejszych wypowiedzi m.in. powiedział, że  kwestia 
wyboru i priorytetów decyduje o tym, że chce się  być strażakiem, środki na  straże są 
zapisane w budżecie gminy na 2016 r.  i nie było wniosku o zwiększenie tych środków. 
Odnosząc się do OSP Grzędzice wójt powiedział, że brak jest tam chętnych osób  do bycia 
strażakiem , czasami to gospodarz budynku powinien przykręcić ten przysłowiowy kontakt- 
dodał wójt. Straże to Stowarzyszenia powiedział wójt i na pewno nie wolno zaprzepaścić tej 
tradycji, a odnosząc się do zabezpieczenia budynku remizy i świetlicy w Żarowie wójt 
powiedział, że należy zabezpieczyć budynek przed  podmakaniem ścian. Poinformował wójt 
również o trwających obecnie zebraniach w jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych na 
terenie gminy, powiedział o bardzo ważnym czynniku, który decyduje o działaniach jednostki 
tj. o zaangażowaniu samych  strażaków. 
Protokół z wyjazdu komisji w teren celem oceny stanu budynków OSP w dniu 22 lutego 
 2016 r.  stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad.10  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji odnośnie oceny działalności gminy na rzecz ochrony zdrowia mieszkańców, a 
mianowicie : 
Komisja Socjalno-Porządkowa i oświaty na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2016 r. 
przeanalizowała informację na temat działalności Gminy Stargard na rzecz ochrony zdrowia 
za rok 2015 i wyrażając swoją opinię – informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili.  
Ad.11 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu 
w sprawie oceny wydatków bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2015 r. w 
porównaniu do analogicznego okresu 2014, a mianowicie.  
Komisja Rewizyjna na podstawie przygotowanej informacji dokonała oceny wydatków 
bieżących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2015 r. i informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.12 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do 
przygotowanej informacji na  temat „Analiza wykorzystania środków przez sołectwa w 
ramach funduszu sołeckiego w 2015 roku „. 
Przewodnicząca poinformowała,   że prowadzona jest  kontrola w sprawie gospodarki 
finansowej sołectw w ramach funduszu sołeckiego. 
Radna Wiesława Kuśnierz przedstawiła dane  wynikające ze sporządzonej przez radną 
informacji, a mówiące o wysokości kwot wydatkowanych  na niektóre przedsięwzięcia i 
zadania uchwalone we wnioskach sołectw i tutaj radna wskazywała jak duża była rozbieżność 
kwotowa np. umowy zlecania  od 300 zł do 3.420,00 zł , imprezy  ogółem wydatkowano  
43 tys. zł i były to kwoty od 200 zł do 4 000 zł .   
Komisja Rewizyjna w/w informację przyjęła . 
Radni uwag i pytań do informacji nie zgłosili. 
Ad.13 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił sprawozdanie za 2015 r. z wysokości średnich 
wynagrodzeń  nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego prowadzonych 
przez Gminę Stargard. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Radni uwag i pytań do sprawozdania nie zgłosili. 
Ad.14 
Radni przed rozpoczęciem obrad sesji otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonywania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym. 
Ponadto Wójt Gminy poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył. 
Informacja przedstawiała się w brzmieniu jak niżej : 
 

 

REFERAT FINANSOWY 
 

 

I.  Zarządzenie Nr 17/16 Wójta Gminy Stargard z dnia 29 stycznia 2016 r.  w sprawie 
zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych związanych z zadaniami zleconymi 
o kwotę 518,34 zł        z tytułu dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań 
zleconych w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85215 – Dodatki mieszkaniowe.  
Zmniejszenie i jednoczesne zwiększenie wydatków związanych z zadaniami własnymi  
o kwotę 84 131 zł         w działach: 

• 700 – Gospodarka mieszkaniowa (pozostała działalność):  ± 1 626 zł 
• 710 -  Działalność usługowa (plany zagospodarowania przestrzennego, 

cmentarze): ± 13 512 zł 
• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin)  ± 49 967 zł 
• 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (ochotnicze 

straże pożarne) ± 4 920 zł 
• 801 – Oświata i wychowanie (dowożenie uczniów do szkół, pozostała 

działalność):   ± 5 954 zł 

• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (oświetlenie ulic, placów i 
dróg): ± 6 012 zł 

• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby):              ± 2 140 zł 
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Zmiany dochodów spowodowały zmianę planu finansowego Urzędu Gminy. Zmiany 
wydatków spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy, Ośrodka 
Administracyjnego Szkół oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 
REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO 
1. Wydano: 
− 47 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym: 

- 38 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych, 
- 1 decyzję na zmianę sposobu użytkowania poddasza na cele mieszkalne, 
- 1 decyzja na budowę budynku gospodarczego 
- 4 decyzje na zalesienie gruntów rolnych,  
- 3 decyzje w sprawie zmian uprzednio ustalonych warunków zabudowy, 

− 4 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym budowa odcinka sieci 
wodociągowej w Grzędzicach, budowa elektroenergetycznej linii kablowej NN 0,4 kV 
w Grzędzicach, budowa linii kablowej SN 15 kV i NN 0,4 kV, słupa elektroenergetycznego 
i słupowej stacji transformatorowej w Smogolicach, budowa linii kablowej NN 0,4 kV 
w Grabowie   

− 7 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  

2. Sporządzenie koncepcji miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w  obrębie 
ewidencyjnym Golczewo; 

3. Prowadzenie procedur uzyskania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych 
i  leśnych na cele nierolnicze i nieleśne w ramach miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110 kV relacji 
Morzyczyn – Drawski Młyn.  

 
REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI  
I. Zadania wykonane. 
 
1.  Wywóz kamienia polnego z terenu cmentarza w Grabowie, pozostałego po remoncie  
      ogrodzenia. 
2. Awaryjna naprawa instalacji odgromowej i elektrycznej wewnętrznej w świetlicy  
    Grzędzicach. 
3. Awaryjna naprawa instalacji c.o. wraz z wymiana uszkodzonych grzejników w świetlicy w   
    Koszewie. 
4. Zakup wyposażenia do kotłowni c.o. przy obiektach gminnych. 
5. Przegląd placów zabaw w 34 miejscowościach w celu dokonania konserwacji i     
    ewentualnych napraw urządzeń przed okresem letnim. 
6. Wykonanie remontu drogi w ul. Podleśnej w miejscowości Grzędzice. 
7. Prace związane z wycinką drzew i krzewów na nieruchomościach stanowiących własność  
    gminy.  
 
II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 
 
1. W postępowaniu nr  GKI.271.76.2015.G.Ch. pn. Obsługa eksploatacyjna i remontowa dróg 
na terenie gminy Stargard w 2016 roku, prowadzonym w trybie przetargu nieograniczonego, 
jako najkorzystniejszą, na podst. art. 91 ust. 1 Ustawy prawo zamówień publicznych wybrano 
ofertę nie podlegającą odrzuceniu od wykonawcy nie podlegającego wykluczeniu tj: 
Przedsiębiorstwo Remontowo- Budowlane  Maxbud, ul. Łabędzia 22, 73-110 Stargard  
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W przetargu wpłynęły 3 oferty : 
1.Barkaz Inżynieria Lądowa Maria Bartczak na kwotę 744 929,00 zł. brutto, deklarowany 
czas wykonania robót awaryjnych 24 godziny. Wykonawca nie spełnił warunków udziału w 
postępowaniu podlegał więc wykluczeniu z postępowania na podst. art. 24 ust. 2 pkt. 4  w/w 
Ustawy.  
2.STRABAG Sp. z o.o. na kwotę 1 139 865,19 zł. brutto, deklarowany czas wykonania robót 
awaryjnych 48 godzin.  Wykonawca został wykluczony,  zgodnie z art. 24 ust. 2 pkt 2 ustawy 
z postępowania o udzielenie zamówienia, ponieważ nie wyraził zgody na przedłużenie okresu 
związania ofertą. 
3. Przedsiębiorstwo Remontowo- Budowlane MAXBUD Stargard na kwotę 887 586,70 zł. 
brutto, deklarowany czas wykonania robót awaryjnych 24 godziny.   
 
Przetarg prowadzony jest w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych. 
 
2.W postępowaniu nr  GKI.271.5.2016.G.Ch. pn Wykonanie prac polegających na 
utrzymaniu zieleni w nieruchomościach stanowiących własność gminy Stargard w roku 2016, 
prowadzonym w trybie „przetargu nieograniczonego”, wpłynęły 2 oferty: 
1) FWHU Wyszomirski Witold Wyszomirski, ul. Spokojna 3, 74-300 Myślibórz, cena 
ofertowa koszyka usług wskazanego przez Zamawiającego wyniosła 6 107,40 zł. 
2) Jarosław Radkiewicz, Barnim 25C/2, 74-201 Warnice, cena ofertowa koszyka usług 
wskazanego przez Zamawiającego wyniosła 12 379,00 zł. 
 
W związku z tym, że Wykonawca FWHU Wyszomirski Witold Wyszomirski z siedzibą ul. 
Spokojna 3, 74-300 Myślibórz,  który złożył najkorzystniejszą ofertę w postępowaniu 
odmówił zawarcia umowy, pismem nr 1843 z dnia 17.02.2016 roku Zamawiający dokonał 
wyboru kolejnej „najkorzystniejszej oferty” spośród ofert pozostałych bez przeprowadzania 
ich ponownego badania i oceny.  
 
W Dniu 22.02.2016 roku podpisano umowę z Jarosław Radkiewicz, Barnim 25C/2, 74-201 
Warnice.  
III. Sporządzono sprawozdania statystyczne  za rok 2015 wynikające z zakresu zadań 
referatu. 
IV.  Bieżąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw. 
 

 
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI 
1 Wydano 3 decyzje zatwierdzające projekty podziału nieruchomości w obrębie Grzędzice. 
2 Wydano 9 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 

terenie gminy. 
3 Wydano 22 decyzje na usunięcie drzew w miejscowościach: Grabowo, Lubowo, Klępino, 

Małkocin, Tychowo, Poczernin, Żarowo, Rogowo, Grzędzice, Święte, Trzebiatów, 
Pęzino, Warchlino. 

4 Od lutego b.r. do urzędu wpływają wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 
W referacie udzielana jest pomoc przy ich wypełnianiu, bieżąca weryfikacja podanych  
informacji, potwierdzanie załączników (faktur VAT). 
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5 Sporządzono sprawozdania statystyczne  za rok 2015 wynikające z zakresu zadań 

referatu. 
 
Radni uwag i pytań do informacji  Wójta Gminy dotyczącej wykonywania zadań przez gmine 
w okresie międzysesyjnym  nie zgłosili. 
Ad.15 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pisma ,które wpłynęły do biura rady od ostatniej 
sesji , a mianowicie: 
- pismo naczelnika Urzędu Skarbowego w Stargardzie w sprawie szkolenia dotyczącego  
  prawidłowego wypełniania oświadczeń majątkowych, ustalono termin po sesji 30 marca  
  2016 r. , 
- skarga mieszkańca gminy w przedmiocie zaniedbania i nienależytego wykonywania zadań 
oraz przewlekłego załatwiania sprawy przez Wójta Gminy Stargard   
Przewodniczący rady zapoznał radnych z treścią skargi, a następnie zapytał „ kto z radnych 
jest za tym, aby skargę skierować do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną „  
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za’, „ 
przeciw’ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – wyraziła zgodę na skierowanie skargi do Komisji 
Rewizyjnej celem jej rozpatrzenia. 
- pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, a uchwała Nr XXXII.83.2016 Składu  
  Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w  
   sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Stargard. 
- pismo Wójta Gminy skierowane do Rady Gminy Stargard w którym to wójt przedkłada 
Radzie pismo Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej Zachodniopomorskiego 
Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie z dnia 2 listopada 2016 r. stanowiące odpowiedź  na 
skargę wniesioną prze Komitet Protestacyjny Mieszkańców Golina na Uchwałę Nr VIII/44/15 
Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 maja 2015 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stargard Szczeciński w obrębach ewidencyjnych Barzkowice i Golina . 
Przewodniczący rady powiedział ,że została zaskarżona uchwała i tutaj odczytał uzasadnienie. 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do wypowiedzi przewodniczacegio rady stwierdził,że 
nie jest orzeczenie jest to tylko pouczenie. 
Wójt Gminy zwrócił się do radnych o wyrażenie opinii celem zmiany uchwały Nr VIII/44/15 
w sprawie zmiany studium polegającej na wyłączeniu obrębu i sołectwa Golina z 
planowanych zmian Studium. 
Obecny podczas obrad sesji Radca Prawny Krzysztof Judek na prośbę przewodniczącego rady 
wyraził swoją opinię odnośnie głosowania nad wnioskiem o wyłaczenia obrębu Golina i tutaj 
radca zwrócił uwagę, że nie ma przygotowanego projektu uchwały i dlatego nie można 
głosować . 
Wójt Gminy powtórnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy ma przygotować zmianę. 
Radna Wiesława Kuśnierz zaproponowała , aby wstrzymać się z rozpatrzeniem sprawy do 
następnej sesji gdyż do Sejmu wpłynął projekt ustawy w sprawie farm wiatrowych w której 
zapisana będzie odległość posadowienia farm wiatrowych od nieruchomości zabudowanej w 
odległości 10- krotnej wysokość wiatraka . 
W dalszej wypowiedzi radna zaznaczyła ,że podjęcie uchwały może dać możliwości firmom 
inwestorskim do podjęcia kroków inwestycyjnych , co wiąże się z kosztami  i ewentualnym 
zwrotem za podjęte inwestycje.  
Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego jak ma być sformułowany 
wniosek o przystąpienie Wójta do prac wyłączenia obrębu Golina. 
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W toku dyskusji radna Wiesława Kuśnierz powiedziała jeżeli jest większość właścicieli 
nieruchomości jest za elektrowniami i wiatrowymi to nie trzeba nic zmieniać, a jeżeli jest 
mniejszość to trzeba zmienić. 
Została poproszona na obrady sesji pani Mirosława Antczak Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego i dokładnie przedstawiła pisemne zgody właścicieli nieruchomości obrębu 
Barzkowice i Golina , które przedstawiały się następująco, dla obrębu Barzkowice 71,55 % , 
Golina 51, ……., łącznie z dwóch miejscowości wskaźnik wyniósł 68,11 %.. 
W trakcie dyskusji radni , a między innymi radny Józef Tracz stwierdził ,że skoro jest 68 % 
poparcia to nie ma potrzeby zmiany uchwały. 
Przewodniczący rady odczytał wniosek o następującej treści :  
„ Czy Państwo radni jesteście za tym , aby wójt podjął prace przygotowawcze celem zmiany 
uchwały Nr VIII/44/15 w sprawie zmiany Studium polegającej na wyłączeniu obrębu i 
sołectwa Golina z planowanych zmian Studium . 
Radny Jarosław kornet powiedział ,że zgodnie z podjętą uchwałą jeżeli jest zgoda 
mieszkańców  to nie należy podejmować dodatkowej uchwały . 
Przewodniczący rady wobec powyższego stwierdził ,że wniosek jest bezzasadny , bo znane 
jest stanowisko rady jak wyżej. 
Przewodniczący rady odczytał pismo mieszkańca Żarowa poparte dodatkowymi podpisami w 
sprawie  prośby o dodatkowe punkty świetlne na drodze 243 i 227. 
Pismo to przewodniczący rady przekazał  Wójtowi Gminy celem udzielenia stosownej 
odpowiedzi  z powiadomieniem rady.    
Ad.16 
Na złożone w dniu dzisiejszym interpelacje odpowiedź zostanie udzielona zgodnie z 
przepisami Statutu Gminy tj. w  terminie  14 dni od ich otrzymania.  
Ad17 i 18  
Głos zabrał mieszkaniec Gminy przedstawiając się z imienia i nazwiska i zaznaczając, że jest 
mieszkańcem Kolonii Kiczarowo .i chce wrócić do tematu drogi dojazdowej do Kolonii  
Kiczarowskiej. Powiedział, że  problem jest znany i nie został rozwiązany, a następnie zapytał   
czy Gmina zamierza coś zrobić z drogą dojazdową do Kolonii Kiczarowo   i przedstawił stan  
tej drogi zaznaczając, że dojazd jest  miejscami niemożliwy, nie ma drogi , nie możemy 
dojechać do naszych domostw. 
Odpowiedzi udzielił zastępca Wójta Jerzy Makowski i powiedział ,że ta droga była 
przedmiotem analizy komisji budżetu, była również ta droga przedmiotem wizyty 
przedstawicieli telewizji, na tej drodze  dojazd  jest niewątpliwie utrudniony. Sukcesywnie 
jest droga naprawiana i jest to droga wewnętrzna, która służyła do dojazdu do pól ,obecnie 
powstało nowe Osiedle, układ ternu powiedział wójt powoduje niedrożność tej drogi. Komisja 
budżetu będąc w terenie pojawi się na tej drodze i wypowie się co do jej remontu. 
Mieszkaniec Kolonii Kiczarowo zabierając ponownie głos przypomniał, że  urzędnik gminy 
miał sprawdzić  czy doga nadaje się do przejazdu, zostawił samochód na wjeździe , przeszedł 
się i stwierdził ,że droga jest przejezdna. 
Wnioskowaliśmy o płyty betonowe powiedział mieszkaniec Kolonii Kiczarowo, które 
rozwiązałby problem tej drogi, dokonana wycena odcinka 800 mb  to koszt 1,2 mln zł , 
natomiast  koszt jednej nowej płyty betonowej to około 290 zł, a używanej 60-100 zł i według 
wyliczeń mieszkańca, koszt całkowity z płyt używanych wyniósłby około 30 tys. zł., a firma 
wyceniła na 1 mln zł. 
Mieszkańcy którzy się budują nie jeżdżą ciężkim sprzętem po tej drodze, ale jeżdżą inną 
drogą przez pola. Droga doraźne naprawiona do pewnego momentu, a dalej jest nieprzejezdna 
i nie stosować żużlu tylko płyty betonowe, zrobić raz , a dobrze  i przyczyni się to do rozwoju 
sołectwa .  
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Zastępca Wójta Jerzy Makowski zabierając głos powiedział, że droga jest przejezdna z jednej 
i z drugiej strony i to, że  jest odcinek newralgiczny, który wymaga naprawy i wójt dodał ,że 
jest to droga wewnętrzna, wykorzystywana przez rolników. 
Radny Maciej Lipka zabierając głos powiedział ,że w nawiązaniu do wypowiedzi mieszkańca 
Kolonii Kiczarowo w Żarowie jest sytuacja bardzo zbliżona w tych miejscach, gdzie nie ma 
drogi i są pobudowane nowe domy. Radny również poruszył temat dotyczący dodatkowych 
punktów oświetleniowych  w miejscowości Żarowo i dodał, że kwestia oświetlenia to kwestia 
bezpieczeństwa. 
Przewodniczący rady powiedział, że należy sprawdzić ile oświetlenia trzeba jeszcze 
zainstalować, że brak środków finansowych  na wszystkie potrzeby i przypomniał o bardzo 
ważnym priorytecie jakim są szkoły. 
Radny Maciej Lipka powiedział o sytuacji na przedłużeniu ulicy Reymonta ( Żarowo) gdzie 
droga jest rozjeżdżana przez firmę wywożąca  gruz i mimo  zakończenie umowy na 
wywożenie, dalej ta firma wywozi i została rozjeżdżona droga i nawiezione zostało błoto na 
asfalt- są to uwagi mieszkańców. Radny również zwrócił uwagę, że należy odejść od żużlu 
jako materiału używanego do remontu dróg, a zastąpić to kruszywem, płytami - jumbo, bo 
jest to materiał trwalszy. 
Kolejna sprawa poruszona przez radnego dotyczyła zgłoszonego przez mieszkańców Żarowo-
Mokrzyca kwestii związanej z komunikacją  na odcinku około 1.5 km   do przystanku 
autobusowego tj. rozważenia możliwości przedłużenia  linii Nr 12.  
Mieszkaniec Kolonii Kiczarowo zapytał jak jest decyzja Rady Gminy i co radni zamierzają . 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że w tej sprawie komisja budżetu dokonując 
objazdu dróg również zapozna się z tą drogą i będą wnioski. 
Mieszkaniec Kolonii Kiczarowa zapytał co ma powiedzieć mieszkańcom, przyjedzie komisja  
i co dalej ? 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odpowiedziała, że to nie jest lekceważenie problemu, wszyscy mają podobne problemy. 
Naprawdę powiedziała przewodnicząca komisji staramy się tak działać biorąc pod uwagę 
dobro wszystkich mieszkańców. 
Mieszkaniec Kolonii Kiczarowo powtórnie zapytał co ma powiedzieć mieszkańcom. 
Przewodniczący rady odnosząc się do tej sprawy, powiedział, że to nie znaczy, że ktoś nie 
chce, ale gmina ma inne zadania jak  realizacji zadań związanych ze szkołami i remonty tych 
szkół . Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  pojedzie w teren i po 
zapoznaniu się ze stanem dróg, ustali harmonogram ich  remontu. 
Kolejno mieszkaniec kolonii Kiczarowo odnosząc się do Związku Gmin Dolnej Odry, której 
gmina jest członkiem w związku z wywozem odpadów komunalnych powiedział  czy są 
liczone koszty i nawiązał do ostatniej podwyżki opłat za wywóz odpadów komunalnych i 
zapytał, dlaczego mieszkańcy muszą kupować   pojemniki na śmieci.  
Wójt Gminy odpowiadając przypomniał ,że były zmiany  w Związku o których radni wiedzą 
jak również mieszkańcy, którzy uczestniczyli w zebraniach. Duża liczba ludzi nie płaci, 
oszukuje w deklaracjach, a nie wykazanych mieszkańców jest 2500 , budynki nie mają 
odbiorów, a są zamieszkałe i powstałe zaległości w opłatach. Związek został podzielony na 
cztery sektory, Gmina Stargard znajduje się w trzecim sektorze,  została powołana przez 
Związek spółka i pojawił się konkurent dla Remondisu, mieszkańcy wykupili pojemniki . Te 
działania powiedział wójt przyniosły efekty, bo jest Firma EKO-FIUK  i może w przyszłości 
będzie obniżka opłat za wywóz nieczystości. Gmina może wystąpić ze Związku, ale 
zobaczymy jak nowa Firma będzie sobie radziła  i później Rada podejmie decyzję. 
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Radna Wiesława Kuśnierz zapytała jaka jest ranga dokumentu Strategia Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Gminy  na lata 2007-2020, który został przyjęty uchwałą w 2008 roku .Jest to    
dokument, który  zawiera zobowiązanie wobec radnych polegające na  przedstawieniu raz do 
roku  realizacji ze  strategii na sesji absolutoryjnej. W strategii są określone cele rozwoju 
gminy i tak np. moglibyśmy odpowiedzieć Panu z Kolonii Koczarowo, że ta droga jest 
przewidziana  do remontu i w jakim okresie i wtedy będzie się realizować Strategię Rozwoju 
Gminy. Uważam powiedziała radna, że powinniśmy  zapoznać się ze strategią, sprawdzić na 
ile jest aktualna i przyjrzeć się sposobowi jej realizacji.  
Przewodniczący rady powiedział ,że należało mieć strategię , aby móc uzyskać dodatkowe 
środki pomocowe. 
Radny Mariusz Sikorski zwrócił się z prośbą, aby przystąpić jak najszybciej do opracowania  
przetargów na projekty rozbudowy naszych szkół i podał przykład Sowna, gdzie etap 
projektowania trwa długo. Proszę o przystąpienie jak najszybciej powiedział radny do 
realizacji tego celu, a płatność jest na koniec etapu. 
Wójt Gminy odpowiadając radnemu powiedział ,że również uważa iż należy przystąpić do 
opracowania dokumentacji jak najszybciej, a  odnosząc się do opóźnienia odnośnie Sowna 
powiedział, że wykonawca nie zdołał wykonać  warunków umowy i zapłacił za to  karę i to 
był „ poślizg „ nie zawiniony ze strony Gminy- dodał wójt. 
 
Ad.19             

     Przewodniczący Rady  Gminy Edward Kosmal poinformował o terminie zwołania następnej   
     sesji  i terminach posiedzeń komisji, a mianowicie : 

- XVI sesja Rady Gminy Stargard w dniu 30 marca  2016 r. godz. 10 00 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 21 marca 2016 r. godz. 8 30  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 22 marca  2016 r. godz. 8 30 
- komisja rewizyjna dnia 23 marca 2016 r. godz. 800 

Ad.20 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1310 zamknął obrady XV sesji Rady Gminy 
Stargard. 
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